
Voorzitter, 

Een landelijk politicus heeft wel eens gezegd dat visie als een 
olifant is die je zicht belemmert. Daar kijken we als VVD 
Assen anders tegen aan. We gaan met een heldere visie deze 
periode in. We weten waar we over 10 jaar willen staan. 

We willen een stad zijn waar het aantal jongeren en 
jongvolwassenen is gegroeid, en niet gekrompen. En daar zijn 
een aantal dingen voor nodig. 

Voor nu focussen we ons op 4 onderwerpen die daarbij 
helpen. Noem het ons 4-puntenplan voor een 
toekomstbestendige stad. Kansengelijkheid, reuring, huizen 
en veiligheid. 

Die 4 punten vertellen we aan de hand van het verhaal van 4 
Assenaren. Allemaal in verschillende levensfases. 

Persoon 1. Vrouw, 16 jaar. Onderwerp: kansengelijkheid. - 
Julia

Als eerste: hoe is het om op te groeien in Assen over 10 jaar? 
Dat vertelt Julia. Zij is 16 jaar en bijna klaar met haar VMBO. 
Hierna gaat ze de opleiding Verpleegkunde volgen. Voor 
anderen zorgen zit in haar bloed. In groep 5 wist ze al dat ze 
later verpleegster wilde worden. En het liefst in het WZA, net 
als haar moeder. 



Voorzitter, als VVD Assen vinden we het belangrijk dat elk 
kind, met welke achtergrond dan ook, kan worden wat zij wil. 
Dat de financiële situatie van je ouders die ontwikkeling niet 
in de weg zou moeten staan. 

Een goede basis is daarvoor belangrijk. Een basis waarin taal 
een prominente rol heeft. Over 10 jaar gaat in principe geen 
kind laaggeletterd van school in Assen. 

Julia heeft tijdens haar basisschooltijd ervaren hoe belangrijk 
taal is. De vrijdagen waren het leukst. De hele klas vertrok ‘s 
ochtends, met een gevulde maag, naar de bibliotheek in 
DNK. Daar las een gemeenteraadslid elke week een boek aan 
hen voor. 

Ook mocht iedereen zelf een boekje uitkiezen om in het 
weekend thuis te lezen. Op die manier was er veel aandacht 
voor taal en lezen. 

Als VVD Assen vinden we het ook belangrijk dat elk kind zich 
veilig voelt op school. Ook kinderen waarvan de ouders het 
financieel minder breed hebben. We roepen het college op 
om dat uitgangspunt de komende jaren ook in het beleid 
mee te nemen. 

Maar ook het beschikbaar stellen van menstruatieproducten 
hoort daarbij. Niet alleen op scholen, maar ook op openbare 
locaties zoals dit gemeentehuis. Niemand, en vooral kinderen 
niet, moet zich schamen omdat ze menstruatieproducten 



niet kan betalen. Samen met de SP komt onze fractiegenoot 
Sandra Alberts daar binnenkort op terug. 

Persoon 2. Man, 22 jaar. Reuring. Altijd leuk om de stad in te 
gaan en er is vaak wat te doen. - Ismael

De tweede persoon waar ik wat over wil vertellen is Ismael. 
Over 10 jaar is hij hier blijven wonen. Hij is bezig om zijn 
HBO-opleiding af te ronden: een opleiding die op dat 
moment ook in Assen te volgen is. 

Hij heeft er bewust voor gekozen om in Assen te blijven. 
Want er is reuring in de stad. Er is iets te doen. Dat is iets om 
de komende jaren met elkaar aan te werken. 

Als VVD Assen willen we allereerst gezellige drukte in het 
centrum. Dat het leuk is om even de stad in te gaan, met 
horeca-ondernemers die het goed doen doordat de 
gemeente ze de ruimte heeft gegeven om te ondernemen. 
Een verbeterpunt daarin zien wij op de weekmarkt.

 Marktkooplui geven aan dat de communicatie vanuit de 
gemeente beter kan. Het is onduidelijk wat de gemeente 
doet voor de marktgelden, en of zij actief marktverkopers 
benaderen om lege plekken op te vullen. 



Daarom vragen we het college: 

1 nodig ondernemers uit voor een compleet, divers aanbod 
aan kramen. 

2 Adverteer in bladen in de omgeving, zodat mensen uit de 
regio op zaterdag naar Assen komen om gezellig de stad in te 
gaan. 

3 Communiceer jaarlijks naar ondernemers op de markt wat 
je aan communicatie hebt gedaan. 

En 4 verhoog de tarieven voor de marktgelden niet. Een 
levendige markt mag wat kosten, en daar dienen we dan ook 
nog een amendement op in. 

Ten tweede evenementen: Wat de VVD betreft, kijkt de 
gemeente waar in het jaar nog weinig op de planning staat, 
en daagt zij ondernemers actief uit om iets op die momenten 
te organiseren. 

Ga met ze in gesprek en vraag: hoe kunnen wij jullie helpen 
om te zorgen dat er dan en dan iets tofs te doen is? Hoe kijkt 
het college aan tegen zo’n aanpak, en ziet zij meerwaarde in 
zo’n evenementenkalender?

Ten derde het nachtleven. Er zijn veel initiatieven de laatste 
tijd: in de Rolderstraat, op de Markt en bij Pand17. En dat 
gaat super tof: heel veel jongeren en jongvolwassenen 
komen hier op af.  



We roepen het college op om positief met initiatieven voor 
het nachtleven om te gaan. Zo doen we namelijk écht wat 
voor jongeren. 

En vanaf deze plek dan maar richting ondernemers die 
toevallig meekijken: hoe mooi zou het zijn als er weer een 
nachtclub in Assen kwam? 

Persoon 3. Man, 26 jaar. Heeft een paar jaar gewerkt, wil nu 
huis kopen. - Thomas

Voorzitter, we gaan door naar Thomas. Over 10 jaar heeft hij 
zijn MBO-opleiding afgerond. Hij is doordeweeks aan het 
werken en sporten en in het weekend spreekt hij af met z’n 
vrienden om een biertje te drinken en een potje FIFA te 
spelen. En dat kan, want hij heeft z’n eigen plekje kunnen 
kopen. 

Mijn generatie en de generatie na mij wordt bijna 
gedwongen om te huren. De huizenprijzen zijn de afgelopen 
jaren enorm gestegen en je moet een zak met geld 
meebrengen om kans te maken op een huis. 

Als je alleen bent en op jezelf wil wonen, dan zit er maar 1 
ding op: op een wachtlijst gaan om te huren. Dat moet 
veranderen. Als je een stabiel inkomen hebt, zou je wat de 
VVD Assen betreft iets moeten kunnen kopen. 



Het huidige aanbod aan huizen is niet voldoende. Als er meer 
koophuizen bij komen, kunnen we de prijzen hier wat laten 
dalen. Begrijp me niet verkeerd: we hoeven niet alleen maar 
starterswoningen te bouwen. 

Ook grotere, duurdere woningen kunnen heel goed helpen 
om de doorstroming op gang te helpen. Dan kunnen 
bijvoorbeeld oudere gezinnen verhuizen, zodat hun huis 
beschikbaar komt voor anderen. 

Op die manier geven we jongvolwassenen een kans om iets 
voor zichzelf op te bouwen. We gaan de plannen hiervoor de 
komende tijd goed in de gaten houden. Want tot nu toe 
hebben we deze raadsperiode bijna alleen nog maar plannen 
voor sociale huur goedgekeurd. 

Naast deze visie zien we op korte termijn dat 
middeninkomens in de knel komen. 

Veel partijen zetten een extra stap om het leven betaalbaar 
te houden: de gemeente, het Rijk, woningcorporaties en 
maatschappelijke instellingen. Veel van deze initiatieven zijn 
gericht op mensen met een laag inkomen. Terwijl ook 
middeninkomens in de knel komen. 

Wij hebben daar als gemeente een puzzelstukje in handen: 
zadel die groep niet op met extra belasting op hun huis. 

We kunnen ons daarom voorstellen dat we het komende jaar 
niet extra reserves opbouwen als gemeente, maar 7 ton 
investeren in het gelijkhouden van de OZB. We horen graag 
de reactie van andere partijen en het college hierop en zijn 



op dit moment voornemens hierop een amendement in te 
dienen.

Inwoners hebben het moeilijk terwijl de gemeente er 
financieel zo goed voorstaat. Als we in de toekomst de 
begroting toch niet sluitend krijgen, kunnen we dan altijd nog 
naar een verhoging kijken om deze niet-verhoging in te 
halen. Maar dan is het tenminste gezamenlijk lijden.

Persoon 4. Vrouw, 50 jaar, heeft een gezin, een huis, auto 
voor de deur. - Roelie 

We gaan door naar Roelie, van 50 jaar. Over 10 jaar zit Roelie 
onbezorgd op de bank. Zij en haar partner hebben een 
drukke baan, een dochter en een pleegdochter, een 
tweekapper in Assen-Oost en een auto op de oprit. In 2022 
zag hun leven er nog wel anders uit. Toen hadden ze een stuk 
meer zorgen. 

Er vloog toen bijna wekelijks een auto in de brand. In het 
bijzonder in hun wijk. Dat hield ze bezig. Als er ’s nachts weer 
sirenes klonken, schrokken ze wakker en keken ze gelijk naar 
buiten of er bij hun iets aan de hand was. 

En ze maakte zich zorgen als 1 van hun dochters op pad ging. 
Straatintimidatie kwam elke nacht voor.



En daarom moeten we er nu wat aan doen, zodat Roelie over 
10 jaar onbezorgd op de bank kan zitten. Allereerst over de 
autobranden. We maken ons hier als VVD Assen ernstig 
zorgen over. Maar we hebben ook vertrouwen in het werk 
van het college en de politie hierin. 

We doen dus de oproep aan het college: als er iets nodig is 
qua bevoegdheden of middelen om tot een effectieve 
aanpak te komen, laat het dan vooral weten. Zou het college 
dit in het overleg dat zij met de politie hierover hebben 
kunnen meenemen? En zou zij dan ook het gesprek aan 
kunnen gaan over de deurbelcamera’s?  

Daarnaast over straatintimidatie. Het is niet normaal om op 
straat nageroepen te worden. Jonge vrouwen hebben hier 
regelmatig mee te maken. En het is al helemaal niet normaal 
om hoer, slet of kech genoemd te worden als je dan niet 
antwoordt. Wat betreft het respect voor vrouwen hebben we 
nog veel te leren, ook in Assen. 

We zien graag dat dit thema meer aandacht krijgt. We 
hebben daarin als raad een voorbeeldfunctie. En daarom 
dienen we een motie in om dit gedrag te veroordelen, en om 
vaart te maken met het in het bestuursakkoord toegezegde 
programma. 

Samenvattend:



- Geen stijging marktgelden
- Geen stijging OZB
- Motie Straatintimidatie 

Bedanken college en ambtelijk apparaat

Alleen de uitgesproken tekst is geldig. 


